
Referat af ordinær generalforsamling fredag den 16. august 2024 kl. 20.00 i Sejlcenter Nivå, Nivå Strandpark 
15, 2990 Nivå 

Referent Søren Due Olsen DEN 135 

Dagsorden i henhold Il vedtægterne. 

1. Registrering af Ilstedeværende stemmebereKgede medlemmer: 74, 62, 135, 24, 216, 109, 134, 
210, 238, 72, 99 og 12. 

2. Valg af dirigent; Jens Lillegaard. Han konstaterede at generalforsamlingen var lovlig indkaldt og 
beslutningsdygIg. 

3. Formandens beretning ved Jesper Andersen. 

Hovedpunkter i beretningen: 

144 betalende medlemmer. Fortsat faldende medlemstal. 

Kassebeholdning. 143.000kr + akIver i form af 19 masterør (95.000kr) samt DEN 1. DEN 1 er ind Il 
videre i Danmarks Museum for Lystsejlads varetægt.Museets fremId er uvis og dermed også, hvad 
vi skal sIlle op med DEN 1 i 2025. 

Træningsdage i Aarhus og Svanemøllen med Ilskud fra DS på i alt 12000 kr. 

Pokalserierne med 21 deltagere i øst og 18 deltagere i vest 

I Smålandsfarvandet er der kommet samling på Spækhuggerne. Her er Kim DevanIer (DEN 216) den 
drivende kra_. Der 15 Spækhuggere i området og flere har været samlet Il forårsmøde samt  
Lindholm - og Tærø Rundt. 

Sejlads kun med fok har været afprøvet Il a_ensejladserne i Aarhus og Svanemøllen i foråret. 

Spækhuggerklubben har været med i Hjernekassen på P1. Den 1 Imes lange direkte udsendelse har 
e_erfølgende fået ros, og vi håber at nogle af de anslåede 200.000 lybere har fået mod på at 

sejle og måske også interessere for en Spækhugger. DM i 2023 blev acoldt af Taarbæk Sejlklub. Et 
fint stævne i tæbe omgivelser med telt på kajkanten og korsang med Chilli Chicks Il 
stævnemiddagen. 

DM er 2025 planlagt i Aarhus Sejlklub 15-17. august 25. 

Bekymring om faldende medlemsantal og deltagerantal Il kapsejladser. 

Acoldt 1 fysisk bestyrelsesmøde i København og god kommunikaIon via netmøder. 

Formandens beretning godkendt. 



4. Fremlæggelse af årsregnskab for 2023-24 ved kasserer Lars Møller Nielsen.  

Regnskabet blev godkendt. 

5. Fastsæbelse af konIngent. 

Bestyrelsens forslag Il uændret konIngent for 24-25 på 280 kr. blev godkendt. 

6. Valg Il bestyrelsen. 

Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer og 1 suppleant. 

På valg Per Risvang, Lars Møller Nielsen og Søren Due Olsen samt suppleant Jacob Friis. 

Alle villige Il genvalg. 

Der blev opfordret Il at andre skulle sIlle op Il bestyrelsen, men uden held. 

Alle genvalgt. 

7. Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Revisor Anders Eskling og revisorsuppleant Kim DevanIer er på valg. Begge ønsker genvalg. 

Anders Eskling vælges Il revisor. Kim DevanIer vælges som suppleant. 

8. Indkomne forslag. 

Ingen indkomne forslag. 

9. Eventuelt. 

Diskussion om nye Iltag og arbejdsområder for bestyrelsen. Bestyrelsen blev anbefalet at nedsæbe 
medlemsbaserede udvalg Il løsning af nogle af de mange opgaver klubben står overfor. 

• Snak om det faldende deltagerantal Il DM. 

Hvordan får vi de unge sejlere med? Skal vi ændre indbydelse og kommunikaIonsform?  Er 
Idspunktet for DM der rigIge? 2 eller 3 dage? Hvordan får vi fat på skolebådene? 
Indbydelser på svensk og tysk? Gaste/båd børs? DM-træning som appeItvækker? Guide 
eller tutor Il 1. gangs deltagere? 

• BådudsIlling i Fredericia 2025. Umiddelbart god ide, med samIdig dyrt og 
mandskabskrævende. Får vi valuta for pengene i forhold Il de andre opgaver der skal 
lø_es? 



• Sejlads med fok. Der har været planlagt sejladser kun med fok Il Tirsdagsmatch i Aarhus og 
Onsdagsmatch i København. Vejret i København har generelt kun været Il fok. Erfaringer i 
Aarhus er posiIve. Generelt er erfaringen posiIve begge steder, men perioderne er alt for 
korte Il at danne baggrund for beslutningen om at udelade genua Il banesejlads.  Flere 
mener at der er tale om en trist udvikling, der begrænser den spændende udfordring med 
valg af det opImale sejl Il sejlads. 

• Ændring af dugmateriale Il forsejl. Orientering ved Jacob Bojsen-Møller. Det bliver sværere 
og sværere at skaffe polyesterfibre Il forsejl. Mere eksoIske materialer som kevlarfibre nu 
samme prisleje.  Således nye forsejl med forbedret holdbarhed og stabilitet. Bestyrelse 
forslås at nedsæbe udvalg med kontakt Il de øvrige sejllo_er (Ullman, North Sails, One 
Sails) for bedre at belyse samme problemaIk samt evt. kontakt Il DS mhp. justering af 
klassereglerne. 

• Snak om det fortsabe medlemsfald. Hvad kan vi gøre? 

Inklusion af nye bådejere / tursejlere? 

Skal generalforsamlingen foregå på en anden måde for at inkludere tursejlere?  

Ændre kommunikaIonsformen. Anbefalet at et udvalg arbejder med debe. 

Dirigenten Jens Lillegaard takker af.


